
 
Uusiutuvat energiamuodot elinvoiman näkökulmasta 
 
Elinvoimajaosto 23.11.2022 § 41  
  
 
 
Valmistelija Elinvoimajohtaja Tuija Aro 

 
Kiinnostus uusiutuvia energiamuotoja kohtaan on entisestään kasvanut 
Ukrainan sodan seurauksena syntyneen energiakriisin myötä. Energian 
hintojen nousu on lyhentänyt investointien takaisinmaksuaikoja, mikä on 
osaltaan lisännyt kiinteistönomistajien kiinnostusta edes osittaiseen 
energiaomavaraisuuteen.  
 
Kaupunkia uusiutuvissa energiamuodoissa kiinnostaa ekologinen 
kestävyys ja vastuullisuus mutta myös taloudellinen näkökulma. 
Taloudellinen hyöty voidaan saada omasta edullisesta energiatuotannosta 
tai esim. kiinteistöveroina ulkopuolisen toimijan omistamista kohteista. 
 
Orivedellä on jo tehty useita valtuustoaloitteita aurinkopaneelien 
asentamisesta kaupungin kiinteistöjen katoille. Aurinkopaneelit tuottavat 
edullista sähköä kiinteistöjen tarpeisiin ja auttavat samalla kaupunkia 
saavuttamaan Hinku-tavoitteitaan.  Elinvoimajaoston järjestämällä 
tutustumismatkalla Urjalan tuulivoima-alueelle kuultiin tuulivoiman 
hyödyntämisen haasteista ja hyödyistä kunnan näkökulmasta. Jätevesien 
käsittelyn yhteydessä syntyvän biokaasun hyödyntämistä Orivedellä ei ole 
selvitetty ja siinä saattaakin piillä mielenkiintoinen tulevaisuuden 
mahdollisuus tuottaa sähköä ja lämpöä.   
 
 

Esittelijä Elinvoimajohtaja Tuija Aro 
 

Päätösehdotus Kuullaan esitykset uusiutuvista energiamuodoista ja käydään 
lähetekeskustelu. 
 

Päätös Elinvoimajaosto esittää kaupunginhallitukselle, että 
1. tehdään esiselvitys isomman mittakaavan aurinkoenergian 
rakentamismahdollisuuksista. Esiselvityksessä tarkastellaan 
aurinkoenergian hyötysuhde ja toteutusmahdollisuudet Orivedellä.  
2. tehdään hankemahdollisuuksien esiselvitys jätevesien käsittelyn 
yhteydessä syntyvän biokaasun hyödyntämisestä.  
 
Lisäksi pyydetään puolustusvoimilta lausunto tuulivoiman toteuttamisen 
rajoitteista Orivedellä. Selvitetään asiaa myös maakuntaliitolta. 

 
 
Kaupunginhallitus 11.04.2023 § 80    
555/14.04.00/2022    
 
 
Valmistelija Talous- ja hallintojohtaja Marjatta Lilja 
 
  Jätevesien käsittelyn yhteydessä syntyvän biokaasulaitoksen hankesuun-

nittelusta on käyty keskustelua paikallisen asiantuntijan kanssa ja häneltä 
on pyydetty tarjous asiaa koskevasta esiselvityksestä.  

 
 Korri & co oy:n tarjous asiantuntijapalvelusta on liitteenä kokoukseen 

osallistuville työtilassa. Koska tarjous sisältää yrityksen liikesalaisuuksia, 



sitä ei viranomaisen toiminnan julkisuudesta annetun lain 24.2 §:n 20-
kohdan perusteella liitetä esityslistaan ja pöytäkirjaan. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Juha Kuusisto 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy Korri & co oy:n tarjouksen biokaasulaitoksen 
esiselvityksen laatimisesta. 
 

Päätös Keskustelun aikana kaupunginhallituksen jäsen Sami Kymäläinen esitti, 
ettei esiselvitystä aloiteta sen kustannusten vuoksi. Touko Sikala kannatti 
Sami Kymäläisen tekemää esitystä. 
 
Suoritetussa kättennostoäänestyksessä kaupunginjohtajan ehdotusta 
kannattivat kaupunginhallituksen jäsenet Jussi Viljanen, Ilkka Hjerppe, 
Anne Kahelin, Anna Manner, Eliisa Suhonen, Maija Ylistalo ja Timo Raita-
aho. Sami Kymäläisen tekemää esitystä kannattivat kaupunginhallituksen 
jäsenet Sami Kymäläinen ja Touko Sikala. 
 
Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin äänin 7-2. 
 
Merkittiin, että Erkki Korri Korri & co oy:stä sekä elinvoimajohtaja Tuija Aro 
ja tekninen johtaja Matti Vesava olivat asiantuntijoina paikalla asian 
käsittelyn aikana. 
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